

Referat af bestyrelsesmøde d. 19. juni

Deltagere: Keld, Maria, Jens, Robert, Hubert, Ellen-Margrethe, Bodil, Melia, Jeanne og Myssoun

Fraværende: Mohammed

Referent: Jeanne og Jens

1. Godkendelse af referat fra ekstraordinært bestyrelsesmøde 12. juni.

Referatet blev godkendt

2. Ajourført budget for 2023

Jens oplyste, at kommunen har informeret os om, at det først til oktober afklares, om vi kan modtage op til 100.000 kr. i ekstra §18-penge grundet de nye Ukraine-brugere og at kommunen ikke vil betale andre nødvendige omkostninger, som vi så dækker af vores bankbeholdning.

Derfor blev budgettet fra marts ajourført og gennemgået med bemærkningen, at budgetunderskuddet for 2023 er ændret fra -30 tkr til -93 tkr.

Jens vil i efteråret drøfte det med repræsentanter fra Rådhuset.

3. Udlån af lokaler i Netværkshuset

Der var enighed om, at lokaler kan lånes ud til andre, hvis der er adgang for alle, frivillige og brugere og hvis det ligger indenfor rammen om at fremme integration og hjælpe flygtninge. Hvis det er ekstraordinært skal det godkendes af bestyrelsen.

Nogle foreninger har brugt vores lokaler i mange år. Vi har aftalt drøftelser med Verdens Kvinder i Gentoft om regler for brug af huset lørdag aften og vi vil også invitere en repræsentant for Bedsteforældre for Asyl som af og til bruger vores underetage, til at komme og fortælle os om deres aktiviteter.

4. Nøglesituation

Vi mistede under Nowruz-aftenen to nøgler, som havde adgang til alle lokaler i Netværkshuset. Samtidig har der været ting, der er forsvundet fra sy-værkstedet og køkkenet i underetagen. Der arbejdes fortsat på at finde en løsning på disse udfordringer. Hubert undersøger priser for udskiftning af nøgler til Netværkshusets yderdøre og til et kommende brugermøde vil vi spørge brugerne om deres holdning til opsætning af kameraer og hvordan vi generelt kan sørge for at passe godt på Netværkshuset.

5. Ny fra arbejdsgrupperne

Information om arbejdsgrupperne for Vedligeholdelse, It og teknik, Legerum, Startbiksen og cykelkælderens, Køkkengruppen og Haven blev beskrevet i referat fra bestyrelsesmøde 12. juni.

Vedrørende Bibliotek/sproghjælper fortalte Jeanne, at der ligger sprogmateriale, der kan lånes/bruges på reolen til højre på kontoret.

På næste bestyrelsesmøde vil vi drøfte status på ungerummet og ungeaktiviteter, hvor Mohammed er tovholder.

6. Fælleskalender og 7. Brug af Google Docs mv.

Det blev tidligere foreslået at bestyrelsen benytter google docs og google sheets til at lette arbejdsgange, herunder hjælpe med overblik over Netværkshusets mange initiativer og rettelse af referater fra bestyrelsesmøder. Mange i bestyrelsen kender ikke Google systemerne, så Melia og Keld vil give et lille kursus i det. Bestyrelsen vil høre mere herom.

8. Haveprojekt

Nordea Fonden har givet afslag på vores ansøgning om penge til et haveprojekt i samarbejde med Grøn Guide Gentofte og DAPAWO, hvor pengene skulle gå til forbedring af haven med etablering af bede med økologiske grøntsager mv.

Melia vil tale videre med Ida, bæredygtighedskonsulent ved Gentofte Kommune om muligheden for at søge andre fonde, som vil finansiere hele projektet eller dele af det.

9. Dags- og ugeplan

En mere enkel og overskuelig dags- og ugeplan med oversigt over hvilke frivillige der tilbyder hvilken hjælp blev tidligere foreslået af Jeanne. Vi arbejder fortsat på om en sådan vil give mening og hvordan den kan visualiseres. En sådan plan skal gøre det nemmere for den sociale vært at finde frivillige der er ledige til at hjælpe de brugere der ikke på forhånd har booket en aftale med en frivillig.

10. Hjælp til cykel-kælderen

Hubert fortalte, at der mangler hjælp til Bjarne mandag og onsdag. Derudover mangler en-to personer til at komme til Startbiksen hver anden lørdag kl 13-15, hvor der gerne må være en, som også har bil med "jydekrog".

Melia vil henvende sig til Frivilligcentret med henblik på at finde frivillige der kan hjælpe i cykelkælderen.

Hubert foreslog en artikel i Villabyerne om emnerne. Vi vil gå i dialog med Villabyerne og Netværkshusets nye frivillige journalist Iman om der kan laves en artikel der sætter fokus på vores cykelprojekt.

11. Container-situationen

Keld fortalte, at den nuværende container fra Boxit bliver hentet om få dage, og at en ny container, der lejes billigere til et beløb på 315/måned hos DanContainer leveres inden længe og placeres foran Unge-rummet i underetagen, så det er meget lettere at flytte cykler til/fra container og til cykelrummet.

12. Kursus i bestyrelsesarbejde

Flere i bestyrelsen er interesseret i et kursus i bestyrelsesarbejde. Frivilligcentret udbyder sådan et kursus af og til. Melia vil finde ud af, hvilken dato det kan blive og så vil det være muligt at deltage.

13. Kendskab til Netværkshuset

Keld foreslår, at vi skriver en Klumme til Villabyerne, Vi mangler aftale om, hvem der kontakter Villabyerne og hvem der vil stå for at skrive klummer. Jeanne tilbød at hun gerne vil være med til at skrive udkast. Vi videredrøfter muligheden for dette på et kommende

bestyrelsesmøde. Hubert efterlyser en PR-ansvarlig. Melia foreslog, at den nye frivillige journalist Iman kan gå ind i den rolle. Melia vil kontakte Iman herom.

14. Sekretærens rolle

Jeanne har efterlyst en nærmere definition af sekretærens rolle i bestyrelsen.

Det blev aftalt, at sekretærens rolle består i at skrive referat fra bestyrelsesmøderne. Det aftales på møderne, hvad der skal med i referatet. Referatet sendes i udkast til hele bestyrelsen. Når referatet er godkendt kan Melia uploade det på vores hjemmeside, så alle kan se det.

Det blev drøftet, hvorvidt fortrolige emner skal tages med i referatet og om der eventuelt skal udarbejdes interne referater ud over det, der offentliggøres. Der var ikke enighed om dette – det kan drøftes på næste møde.

15. Eventuelt

Et køleskab er i stykker og der skal findes et nyt. Hubert påtager sig dette.

Haveaffald: Vi skal være opmærksomme på Gentofte Kommunes affaldsordning. Her hentes haveaffald jævnlige, hvis det lægges ud bundtet. Melia finder nogle brugere, der kan ordne det haveaffald, der ligger i øjeblikket og skal ryddes af vejen.

Det blev nævnt, at der kan komme nogle/mange brugere i huset på tidspunkter, hvor de frivillige måske er gået for tidligt hjem. Man skal altså helst blive til kl 19 og eventuelt lave andet i de tidsrum, hvor der ikke er brugere at hjælpe (f.eks. have og særlige rum i underetagen)

Vedrørende Bakkenturen d. 19. august er aftalt at der max må deltage 150 personer.

Startbiksen er lukket i juli og Hubert og Gerd er der første gang 12. august kl 13-15.

Venligboerne holder Startbiksen åbent d. 5. august.

Netværkshuset er åbent på onsdage kl 14-19 i juli måned.

16. Næste bestyrelsesmøder

21. august kl 19-21

18. september kl 19-21

16. oktober kl 19-21

20. november kl 19-21

18. december kl 19-21.